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Introductie 

De VCO kent een Raad van Advies; breed en 
multidisciplinair samengesteld. Het doel van de Raad is 
om het bestuur gevraagd en ongevraagd te adviseren en 
de VCO naar een hoger plan te tillen met suggesties en 
om te klankborden. De komende maanden maak je 
kennis met alle vijf leden. Deze maand is de beurt aan: 

Muel Kaptein, zowel werkzaam bij 
KPMG als bij de Erasmus 
Universiteit Rotterdam. 

Bij KPMG ben ik werkzaam op het 
gebied van compliance, integriteit 
en ethiek en ondersteun ik samen 
met collega’s klanten op dit gebied. 
Deze afdeling heb ik in 1996 
opgericht. Daarnaast ben ik 
hoogleraar bedrijfsethiek en 
integriteit aan de Erasmus 

Universiteit. Daar bestaat mijn werk uit het geven van 
onderwijs en doen van onderzoek. 

Hoe zou je jouw rol als lid van de Raad van Advies van de 
VCO beschrijven? 

Een Raad van Advies is er om advies te geven. Dus ik 
denk op verzoek van het VCO bestuur graag mee met 
hun ambities, ideeën en vraagstukken. Dat doe ik onder 
andere vanuit wat ik zie in de praktijk, de wetenschap 
en bij andere beroepsverenigingen. 

Wat zijn jouw grootste drijfveren om zitting te nemen in 
de RvA? 

De VCO gaat mij aan het hart omdat de compliance 
functie zo belangrijk is voor organisaties, hun 
stakeholders en de samenleving als geheel. Daarbij vind 
ik het vooral mooi om een bijdrage te leveren aan de 
verdere professionalisering van de VCO en in het kielzog 
daarvan de compliance functie. 

Wat staat er nog op jouw bucketlist? 

Nou ja zeg. “Nog” klinkt alsof de tijd voor mij begint te 
dringen. Dat hoop ik niet. In ieder geval kijk ik er zo niet 
naar. Maar wat ik in graag zou willen doen is samen met 
anderen een register oprichten voor compliance officers 
en dat er een titel komt voor compliance officers. Iets 
van RCO. 

Welke persoon zou jij nog graag ontmoeten? 

En wederom “nog”! Moet niet gekker worden. Ik heb 
ooit een boek geschreven over waarom goede mensen 
soms verkeerde dingen doen. Dus ik heb iets met het 
willen begrijpen van mensen die verkeerde dingen 
doen. Dus ik ontmoet graag personen die in opspraak 
zijn gekomen. 

 

Wat is jouw geschiedenis met de VCO?  

In 2001 ben ik vanuit KPMG de dienstverlening op het 
gebied van compliance gestart. Dit was ook het moment 
dat de VCO in wording was en onze wegen zijn toen 
gekruist. Sindsdien heb ik geregeld een bijdrage 
geleverd aan de VCO omdat ik de vereniging in het 
algemeen en de compliance functie in het bijzonder een 
warm hart toedraag. 

Waarom zou jij het lidmaatschap van de VCO 
aanbevelen? 

De VCO is DE vereniging voor compliance officers in 
Nederland. Door lid te zijn blijf je als compliance officer 
bij en draag je bij aan de compliance functie. 

De VCO wil graag groeien in aantal leden buiten de 
financiële sector. Wat is jouw advies voor de vereniging 
om dit doel te bereiken? 

Ik vind dit een hele goede ambitie van de VCO. Door alle 
compliance en integriteitsfunctionarissen in Nederland 
te verenigen wordt de VCO sterker en interessanter. 
Mijn advies zou zijn om per sector na te gaan hoe daar 
de compliance en integriteitsfunctionarissen zijn 
georganiseerd en daarvan steeds de contactpersoon te 
benaderen voor een oriëntatiegesprek. 

Wat is een belangrijke succesfactor voor een 
professionals op het gebied van ethiek, compliance en 
integriteit? 

Er zijn veel succesfactoren, maar als ik er een moet 
noemen dan denk ik aan het hebben van een moreel 
kompas. Zonder een duidelijk eigen purpose en 
kernwaarden ben je als functionaris niet overtuigend. 

In welke functie ben je jouw carrière gestart en wat 
heeft jou in het vakgebied van ethiek, compliance en 
integriteit gebracht? 

 Na mijn studie bedrijfskunde ben ik in 1991 begonnen 
als docent bedrijfsethiek aan de Erasmus Universiteit 
Rotterdam. Sindsdien ben ik steeds meer van het 
vakgebied gaan houden. Bij bedrijfsethiek gaat het om 
wezenlijke en weerbarstige zaken in het werk van 
mensen. Ik vind het een voorrecht om daaraan een 
bijdrage te mogen leveren. 

Wanneer is de VCO volgens jou een volwaardige 
sparringspartner?  

 De VCO is een volwaardige sparringspartner als het een 
echte beroepsvereniging is, waarbij je alleen erkend 
compliance officer bent als je ervan lid bent. Dat zou de 
positie van de VCO veel sterker maken. Ik kijk ernaar 
uit. 

Dit interview is een publicatie van de Vereniging van 
Compliance Professionals; sinds 2001 dé 
beroepsvereniging voor professionals op het gebied van 
Ethiek, Compliance en Integriteit. 

 


